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Kitekintõ...
... az országba
Újabb száznapos program � A kormány Esélyt a jövõnek! cím-

mel újabb száznapos programot hagyott jóvá az esélyteremtés, a fi-
atalok támogatása, valamint a gyermekbarát világ kialakítása jegyé-
ben � jelentette be Medgyessy Péter miniszterelnök Szolnokon, az
MSZP városi szervezetének nagygyûlésén. A miniszterelnök jelezte:
a szocialisták négy évre szóló elképzeléseivel szinkronban lévõ
program legtöbb eleme a gyerekek javát igyekszik majd szolgálni
az újszülöttektõl a középiskolásokig, de a következõ száz nap in-
tézkedései segíteni fogják a hátrányos helyzetû kistérségeket, a
munkavállalókat, az önkormányzatokat, az agrártermelõket és a
kisvállalkozókat is.

A Fidesz szerint utánzat � A kormány új száznapos program-
ját Áder János �a Fidesz programjának blöffökkel tarkított, szakma-
ilag dilettáns módon összetákolt utánzatának� nevezte. A Fidesz
frakcióvezetõje úgy nyilatkozott: pártja választási programjában
szerepelt � például � az új lakás építése esetén a gyermekek után
járó kedvezmény jelentõs emelése.

Szent István terv � Szent István fejlesztési terv kidolgozására
kéri a Professzorok Batthyányi Körét Orbán Viktor. Az
exkormányfõ elmondta: a tervbõl kiolvasható lesz, hogy a polgári
oldal szerint milyen pályán kellene és lehetne haladnia Magyaror-
szágnak a következõ 10-15 évben. Orbán Viktor közölte azt is, hogy
néhány napon belül az Országgyûlés elé terjesztik a Fidesz média-
törvényt módosító javaslatát, amely egy külön polgári értékrendû
televíziós csatorna megteremtését célozza.

Magyar Örökség Díj � Udvardi Erzsébet festõmûvész, Koltai
Jenõ sportszakember, Baross Gábor karnagy és Borzsák István
klasszika-filológus vehette át a Magyar Örökség kitüntetõ címet a
Magyarországért Alapítvány huszonnyolcadik díjkiosztó ünnepsé-
gén. Az 1991-ben létrejött Magyarországért Alapítvány által felkért
huszonnégy tagú bírálóbizottság  állampolgári javaslatok alapján
ítéli oda az elismeréseket korunk, valamint a II. világháborút meg-
elõzõ idõszak legjelentõsebb magyar teljesítményeit a magyar örök-
ség szerves részévé nyilvánítva.

Kossuth-év záró � Összefogással, hittel és erõs akarattal a har-
madik köztársaság megvalósíthatja Kossuth álmait � mondta
Medgyessy Péter miniszterelnök a Kossuth-emlékévet, valamint az
országszerte lezajlott bicentenáriumi megemlékezéseket lezáró ün-
nepségen, az Országház elõtti Kossuth téren. A miniszterelnök
hangsúlyozta: az európai uniós csatlakozás megváltoztatja az or-
szág életét, nem rögtön, de tartósan, és a jólét esélyét kínálja.

Debütált a Széchenyi-kártya � Medgyessy Péter miniszterel-
nök átadta az elsõ Széchenyi-kártyákat, amelyekkel ötszázezer és
egymillió forint közötti kölcsönhöz juthatnak a tõkeszegény mikro-
, kis- és középvállalkozások. A hitel éves kamata jelenleg 10,7 szá-
zalék. Az év végéig nyolc-kilencezer igénylésre számítanak.

... a megyébe
A lakosságcserére emlékeztek � Márványtáblát helyeztek el

Tótkomlóson, az evangélikus templom falán. A tábla az ötvenöt
évvel ezelõtti eseményre, a lakosságcserére emlékeztet szlovák és
magyar nyelven. Tótkomlósról kitelepült galántaiak ajándékozták
szülõhelyüknek. Az avatóünnepségre negyvenfõs küldöttség érke-
zett a szlovákiai Galántáról Tótkomlósra. Az istentisztelet szlovák
és magyar nyelven hangzott el.

A kisebbségi önkormányzatokról � Békéscsabán járt Heizer
Antal, a Nemzeti és Etnikai Kisebbségi Hivatal elnöke. A kisebbségi
önkormányzatok rendszerérõl szólva elmondta: elõbb-utóbb a me-
gyei szintet is ki kell építeni. A pénzügyek a kisebbségek életében
is igen jelentõsek, e téren Heizer Antal arra törekszik, hogy a kisebb-
ségi szervezetek pénzellátását ne tegyék ki annak, hogy a kormány
több vagy kevesebb pénzbõl tud gazdálkodni.

Kerékpárút-avató � Sarkad külterületén Gyula-Városerdõ felé
közel négy és fél kilométer hosszú, 110 millió 630 ezer forintból
épített kerékpárutat avattak. Tóth Imre Sarkad polgármestere, or-
szággyûlési képviselõ az avató kerékpártúra elõtt úgy fogalmazott:
�szép út áll elõttünk, de ez csak a kezdet, hiszen reméljük, hogy
Doboz és Gyula sem nyugszik mindaddig, míg a három települést
kerékpárút nem köti össze.�

Kapitányság-avató � Lamperth Mónika belügyminiszter avat-
ta fel az Orosházi Rendõrkapitányság kívûl-belül felújított épületét.
Az ünnepségen részt vett Salgó László országos rendõrfõkapitány is.
Az építészeti, gépészeti és elektromos teljes körû felújításon túl az
önkormányzat a tulajdonában lévõ 666 négyzetméter alapterületû,
beépítetlen területet, ami a kapitányság tõszomszédságában találha-
tó, térítésmentes használatra a rendõrség rendelkezésére bocsátot-
ta, ahol gépjármûparkolókat, zöldterületet és az épület megközelí-
tését szolgáló utat építettek. A beruházás összességében 216 millió
288 ezer forintba került.

Munkába álltak � Munkába állt Békés megye hat statisztikai
kistérségének újonnan kinevezett megbízottja: a békéscsabai kistér-
ségben: Vargáné Dukát Éva, harmadéves közgazdászhallgató a bé-
késcsabai fõiskolán, az MSZP megyeszékhelyi szervezetének elnök-
ségi tagja; a sarkadi kistérségben: Miklósi Attila, tanítói végzettségû,
informatikai és reklámmenedzseri szakiránnyal, a Fiatal Baloldal
megyei elnöke, az MSZP békéscsabai képviselõjelöltje; a szeghalmi
kistérségben: Szívós László, növénytermesztési üzemmérnök, kör-
nyezetgazdálkodási szaküzemmérnök, az MSZP okányi önkor-
mányzati képviselõje; a szarvasi kistérségben: Babos Lászlóné, a
miskolci egyetem terület- és településfejlesztési szakán végzett (a
testnevelési egyetem után), nem párttag, az MSZP gyomaendrõdi el-
nökének felesége; az orosházi kistérségben: Janovszky Sándor, kör-
nyezetgazdálkodási szakon végzett területfejlesztési és környezet-
védelmi szakirányon, nem párttag; a mezõkovácsházi kistérségben:
Balog Gabriella, gazdasági agrármérnök szakon, vidékfejlesztési
szakirányon végzett, nem párttag.

Még
minuszban

Bár júliusban és augusztusban
az évszakhoz képest nem csak
melegebb de csapadékosabb is
volt az idõjárás, térségünk éves
csapadékmérlege még mindíg ne-
gatívumot mutat � tudjuk meg a
Körös-vidéki Hírlevélbõl, a
KÖVIZIG lapjából. Mint azt Török
Jánosné írásában kifejti a július-
ban hullott 69,3 milliméter és az
augusztusban hullott 51,7 milli-
méter csapadék csupán 16,8 illet-
ve 4,5 milliméterrel volt több a
sokéves átlagnál, eloszlása igen
szélsõséges volt. A vízügyi igaz-
gtóság területén 2001. november
1. és 2002. augusztus 28. között
ezzel együtt is csupán 341,5 mm
volt a lehullott csapadék mennyi-
sége, amely még mindig jelentõ-
sen, 103,5 mm-rel elmarad a sok-
éves átlagtól.

Jómagam a létesítés támogatói
közé tartozom. Ennek érdeké-
ben több alkalommal különbözõ
fórumokon próbáltam érvelni az
elképzelés hasznossága mellett.

Az elképzelésrõl több tervvál-
tozat is készült, de ezeket még
csak a lakosság kisebb része isme-
ri.

Az idei Szilva Nap áttörést ho-
zott a kérdésben: az álom, való-
sággá vált! Ha rövid idõre is, de a
gyakorlatban megvalósult a sétá-
ló utca, ugyanis a rendezvények
idõtartama alatt a jármûforgalom
elõl lezárták a Kossuth utca Béke
és Deák F. utca közötti szakaszát,
mely szakasz a kilakítandó sétáló
utca helye lenne.

Úgy gondolom az elképzelés a
valóságban máris jelesre vizsgá-
zott. A lezárás tudomásom szerint
közlekedési problémákat nem
okozott, és az így kialakult �sétá-
lóutca� a hozzá kapcsolódó terek-
kel, parkokkal kiváló helyszínt
biztosított a nagyszabású rendez-
vény megtartásához. Álláspon-
tom szerint a sétálóutca kialakítá-
sa  nem csak ünnepi alkalmakkor
hanem a hétköznapok során is
hasznos lenne a város számára,
tekintettel arra, hogy ezen a terü-
leten jelentõs a kereskedelmi és
vendéglátóipari létesítmények,
középületek száma és a kialakí-
tandó sétálóutca kapcsolódik a re-
konstrukcióra kerülõ fürdõhöz
is. Erre figyelemmel idegenforgal-
mi jelentõséggel is bírna a kialakí-
tása. Ezen túlmenõen a városla-
kók  minden korosztálya számá-
ra biztosítana egy olyan belváros-
szerkezetet, ahol játszani, pihen-
ni, nézelõdni, vásárolni akadály-
mentesen lehet. Arról nem is be-
szélve, hogy gépjármûforgalom
hiányában egészségügyi szem-
pontból is hasznos lenne a meg-
valósítás.

Nyilvánvaló, hogy a kialakítás
jelentõs, százmilliós nagyságren-
dû költségvonzattal járna, ugyan-
akkor álláspontom szerint a költ-
ségek egy része társadalmi össze-
fogásból, nagyobb része pályáza-
ti forrásokból elõteremthetõ.

A kivitelezés több ütemben is
megvalósulhatna. Elsõ ütemben
az elavult lámpatesteket kellene
kicserélni, illetõleg padok, virág-
ládák kihelyezésére kerülhetne
sor. Ebben szerepe lehet a városi
összefogásnak. A második ütem-
ben elvégezhetõ lenne a dísz-
búrkolat kivitelezse pályázati for-
rások igénybevételével. Termé-
szetesen addig aszfaltozott álla-
potban is funkcionálhatna a léte-
sítmény (megjegyzem a szegedi

Sétálunk, sétálunk?
Régóta beszédtéma Szarvason a sétálóutca kérdése. Többen
támogatják a létesítését, vannak ellenzõik is, és akadnak
olyanok is akik ezt a kérdést a fantázia világába tartozó-
nak ítélik, annak ellenére, hogy a város nemrégen elfoga-
dott általános rendezési terve a sétálóövezetek kialakítá-
sának szükségességét elvi szinten kimondja.

Kárász utca is évtizedekig ilyen
módon mûködött problémamen-
tesen).

A sétálóutca kialakítása nem
érintené hátrányosan a területen
lévõ üzleteket és az ott lakókat
sem, mert az erre már létezõ spe-
ciális közlekedési szabályok be-
vezetésével a bejárás illetõleg áru-
szállítás megoldható (lsd. Kárász
utca)

Kétségtelen, hogy a sétálóutca
kialakításával a Kossuth-utcai par-
kolók egy része megszünne, de
ezek helyett új parkolók kialakít-
hatók a régi SZÁT épület mögötti
területen, az úgynevezett �Csaló-
köz�-ben, illetõleg az ABC mellet-
ti területern a megszûnt parkolók-
nál nagyobb számban. Ezáltal a
�Csaló-köz� közismert problémá-
ja is megoldódna. Véleményem
szerint az élet bebizonyította,
hogy szükséges a sétálóutca kiala-
kítása. Bízom benne, hogy belát-
ható idõn belül az elképzelés vég-
leges jelleggel valósággá válik a
helyi polgárok és az idelátogatók
hasznára és örömére.

Dr. Bankó János

Magyar Honvédség Békés megyei
Hadkiegészítõ Parancsnokság
Toborzóirodája tájékoztatója

Tisztelt érdeklõdõ!
A Magyar Honvédség, szerzõdéses katonai szolgálati viszony
létesítésére kínál lehetõséget, különbözõ katonai szerveze-
teknél, férfiak és nõk részére.
A jelentkezés feltételei:

� önkéntes jelentkezés
� magyar állampolgárság
� büntetlen elõélet
� 18-47 éves életkor
� egészségi, pszichikai, fizikai alkalmasság
� 8 általános iskolai, vagy ennél magasabb
    iskolai végzettség
� meghatározott szolgálati idõ vállalása

Járandóságok, juttatások:
� bruttó kezdõ fizetés 93.000 Ft � 130.000 Ft között
� egészségügyi, szociális ellátás
� biztos munkahely
� elõremenetel lehetõsége
� lakhatási támogatás
� lehetõség békefenntartói szolgálat vállalására

Érdeklõdni lehet: Személyesen a Magyar Honvédség Békés
megyei Hadkiegészítõ parancsnokság Toborzóirodáján, Bé-
késcsaba, Andrássy út 67-69 szám alatt, Telefonon a 66/447-
566, 66/547-190-es telefonszámokon.

A haderõ átalakul, alalkuljon Veled!
Megtisztelõ érdeklõdését köszönjük!

Soczó József õrnagy
 Toborzó irodavezetõ

- Honnan az ismeretség a két
zenekar között, hiszen a Fish!
budapesti az Insipid pedig Békés
megyei?

-Fish:- Kaptam egy levelet Erik-
tõl, a nagyszerû énekestõl, hogy
mi lenne ha. Így kezdõdött a siker-
történet. Ismeretség, barátság, kö-
zös cél, tudod.

-Insipid:-Így volt, valóban.
Egy weboldalon találtam rájuk és
a zenei stílusunkat közelinek
éreztem. Írtam, azóta meg mi va-
gyunk az ország két legrámenõ-
sebb koncertszervezõje. Minden-
kit felhívunk és megdumálunk.

- Hogyan tudtok együttmûköd-
ni és egyáltalán érdemes-e össze-
fogni a zenekaroknak?

- Insipid:- Napi kapcsolatban
vagyunk, az információkat meg-
osztjuk egymással, ha valami fü-
lest kapunk egy új helyrõl, értesít-
jük a másikat. Csak így lehet.

- Fish!:- Gyakorlatilag az egyik
legjobban mûködõ dolog ez,
több szem többet lát alapon, ami
a szervezést illeti, arról nem is be-
szélve, hogy így sokkal több em-
ber lát minket, valamint a klubok
is jobban örülnek két jó zenekar-
nak mint egynek!

- Hogy látjátok Budapesten
vagy vidéken nagyobbak a lehe-
tõségek?

- Fish:- Is- is. Budapesten több
kapcsolatra lehet szert tenni, a rá-

A minap lehetõségem nyílt két szépreményû zenekar éne-
kesével beszélgetni. Kovács Krisztián a budapesti FISH! és
Fûrj Erik a szarvasi-gyomaendrõdi INSIPID zenekar tagjai
meséltek arról, milyen az élet a mai rockvilágban. Az
INSIPID egyébként szeptember 27-én pénteken a szegedi
NYERS-sel ad koncertet Szarvason, a Granárium Zebra Klub-
ban 21 órától. A srácok ( Fish!, Insipid) útjára indítottak
egy �Kívánj Hármat Party� nevû funk-rock koncertsoroza-
tot a Hollywoodoo zenekarral kiegészülve, s ezzel járják be
kis hazánkat. Reméljük Szarvason is találkozunk velük.

Csak a zene van!!

diók a tv-k és klubok által na-
gyobb a zsongás, viszont sokkal
több zenekar is van, rengeteg
program zajlik akár egyszerre is,
nehezebb elcsábítani a közönsé-
get. Vidéken ez frekventáltabb,
egy városban általában egy jó
klub van, nagyjából fix közönség-
gel. Amúgy nagy lutri az egész. Ezt
jó szervezéssel, promócióval le-
het segíteni, ezen dolgozunk fo-
lyamatosan, de sok múlik az em-
bereken is, éppen milyen hangu-
lat van, esik-e az esõ, ilyenek. Min-
denesetre vidéken talán felszaba-
dultabban lehet bulizni, pont
azért, mert ott azért még esemény-
számba megy egy jó koncert, ezt
kicsit hiányoljuk a fõvárosból.

- Insipid:-Én sok budapesti ze-
nekarral beszéltem és panaszkod-
nak. De hát minden zenész pa-
naszkodik. Nem szeretem. Tegye
mindenki a dolgát akár Budapes-
ten akár vidéken, a közönség
meghálálja! Pesten valóban na-
gyobb és gyorsabb kapcsolatokra
lehet szert tenni, de Magyarország
kis ország. Annyi lehet talán hogy
egy pesti zenekar többet játszik a
fõvárosban, de ha van ismeretség
( mint nekünk a Fish!) és jó a ze-
nekar beveheti simán.

- Egy magatokfajta zenekar-
nak (sértõdés ne essék) mik a le-
hetõségei a koncerteket, fesztivá-
lokat illetõen? Egy évben például

hány bulit sikerül játszani?
- Insipid:- Egy bizonyos szintet

meg kell ütni és utána mûködik
minden. Meg persze olyan zenét
kell játszani, amit mástól nem
kaphat meg az ember!! Természe-
tesen a kapcsolatok itt is fontosak.
Nekünk például a Bukovinszky
Béla Zebrája segít sokat. Idén a
kecskeméti ZED! Fesztiválon mi is
nagyszínpadon lettünk volna, de
tõlünk független okok miatt még-
sem játszottunk, viszont a nagy
fesztiválokon ott voltunk. Mi ta-
valy 30 koncertet nyomtunk,
idén ez jóval több lesz. Megy a
szekér!!

- Fish!:- Eljutottunk oda, hogy
gyakorlatilag minden nyári feszti-
válon nyomjuk, idén az EFOTT-
on és a KOTTA Fesztiválon nagy-
színpadon játszhattunk, a Szige-
ten 3 éve folyamatosan jelen va-
gyunk. Tavaly közel negyven
koncertet szúrtunk, idén ez ötven
körül lesz. Ez magunkhoz képest
igen jónak mondható, a cél az
lenne ugye, hogy minél többet és
csak ezzel foglalkozni.

- S végül mit vártok a� Kívánj
Hármat Party� koncertsorozat-
tól? Vártok-e egyáltalán valamit?

- Fish!: A Hollywoodoo-val
szövetkeztünk ezúttal, egyrészt a
nagylemezük és a három zenekar
népszerûsítése a cél, lehetõség
szerint az összes nagyobb klub-
ban, országszerte. Eddigi tapaszta-
latunk, hogy a szervezõk kedve-
zõen fogadják a dolgot, hiszen
olyan zenekarokról van szó
mindhármunk esetében, ahol a
zene jó hangulattal és pörgéssel,
táncolással, ugrálással párosul, te-
hát egy fixen bulizható produk-
ció. Jó példa a Hollywoodoo he-
lyezése a különbözõ listákon, il-
letve a koncertjeik után érkezõ
visszajelzések, vagy a rádiókban
játszott nóták utáni reakciók is.
Mindenkit várunk szeretettel, ga-
tyákat felkötni!!!

- Insipid: Errõl van szó, benne
akarunk lenni az emberek hét-
köznapjaiban, hétvégéiben!! Ami
a legfontosabb cél az élõ zene va-
rázsával mindenkit elkápráztatni.
Bízunk benne, hogy a koncertek
után egyre többen fogják tudni,
mire számítsanak, ha Hollywoo-
doo, Fish! vagy Insipid koncertre
mennek! Mindezt mi, az Insipid
pénteken 27-én bizonyítjuk is a
Zebrában a Nyerssel karöltve,
gyertek és szórakozzatok!!!      RI


